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بهروز رسایلی|  فقط یک نصفه روز؛ این طول 
عمر عجیب ترین شــایعه فوتبالــی1402 بود؛ 
شایعه ای که نخستین بار از روی آنتن تلویزیون 
رسمی کشور منتشر شد و حکایت از آن داشت 
که دربی102 تهران در چارچوب دور رفت لیگ 
بیست وسوم، قرار است در قطر برگزار شود. این 
شایعه از صبح جمعه ســر زبان ها افتاد و حوالی 
غروب به طور کامل تکذیب شــد. نکته عجیب 
اینجاست که ســهیل مهدی، مسئول برگزاری 
مسابقات سازمان لیگ با بی اطلاعی خود و چراغ 
سبزی که به نوعی به این موضوع نشان داد، حرف 
و حدیث ها را تقویت کرد. مهدی نه تنها برگزاری 
دربی در قطر را تکذیب نکــرد، بلکه حتی گفت 
پیش از این بحث برگزاری این مســابقه در شهر 
استانبول ترکیه هم وجود داشته است! نهایتا اما 
منصور قنبرزاده و خــود مهدی تاج موضوع را از 
بیخ و بن تکذیب کردند تا پرونده بسته شود. در 
این میان اما یک نکته آزاردهنده وجود داشت؛ 
اینکه بخشــی از هواداران این شایعه عجیب را 
باور کردند و حتی به استقبال آن رفتند. راز این 

داستان چیست؟

  دوست داریم یک بار...
اگر از آن دســته کامنت هایی که آماده هستند 
هر نــوع برنامه ریــزی را به نفع پرســپولیس یا 
اســتقلال )تیم رقیب( تحلیل کنند و فورا سراغ 
اتهام زنی بروند بگذریم، می رســیم به دسته دوم 
دیدگاه ها کــه در این ماجرا زیاد تکرار شــدند. 
خیلی ها نوشــته بودند خوب است دربی در قطر 
برگزار شود، چرا که علاقه دارند برای نخستین بار 
شهرآورد پایتخت را روی یک زمین صاف، با نور 
و تصویربرداری اســتاندارد و البته نقش آفرینی 
کمک داور ویدئویی ببینند و لذت ببرند. آنها حتی 
کاری نداشتند به اینکه برگزاری یک بازی از لیگ 
بیرون از کشــور اتفاق رایجی نیســت و حتی از 

نظر قانونی هم استفاده از سیستم 
VAR فقط برای یک مســابقه ایراد 

دارد. این گروه از هواداران تنها دوست 
داشــتند در این شــایعه غوطه بخورند و 
دربی تهران را در ســطح بالاتری ببینند؛ 
به خصوص کــه برخــی خبرگزاری های 
رسمی هم از بلیت فروشی و دریافت حق 
پخش دلاری برای این مسابقه خبردادند 

و هواداران را هرچه بیشتر ترغیب کردند.

  کاش خودمان داشته باشیم
این شایعه عجیب تمام شــد و خیلی زود به 
تاریخ پیوست، اما زشت است هواداران فوتبال 

در ایران برای برخــورداری از حداقل ها علاقه 
داشته باشند مهم ترین مسابقه باشگاهی کشور 
به خارج از مرزها برده شــود. چرا ورزشگاه ملی 
ایران نباید چمن صاف و هموار داشته باشد؟ چرا 
ما نباید لیگ مان را با تصاویر مرغوب و باکیفیت 
تماشــا کنیم؟ تلویزیون شــروع کرده به پخش 
مسابقات لیگ عربستان، مردم نوع تصویربرداری 
این مسابقات را با آن همه وضوح و رنگ و لعاب 
می بینند و خواه ناخواه با پوشش تلویزیونی لیگ 
خودمان مقایســه می کنند. چرا دوربین اضافه 
نمی کنید و تصویر بهتــری به مردم نمی دهید؟ 
اینکه تازه آزادی است؛ در اهواز مخاطبان ثابت 
کردند تصاویر گرفته شــده با گوشــی موبایل 
کیفیت بهتری نسبت به تصویر شبکه3 دارد. خب 
چرا باید اینطور باشد؟ اگر حق پخش تلویزیونی 
حق باشگاه هاست –که هست- چرا نباید به طور 
عادلانه پرداخت شــود و کار به جایی برسد که 
شــایعه برگزاری دربی در قطر و وصول این حق 
در آن کشور سر زبان ها بیفتد؟ آنچه جمعه اتفاق 
افتاد بیش از اینکه »شایعه« باشد، »ضایعه« بود. 
کاش به سطحی از توانایی برسید که حق فوتبال 

و مخاطبش را در همین خاک بدهید.

نكته بازی

وز سوژه ر

کاشازکیروشهمپستمیگرفتی!
خداداد عزیزی یکی از منتقدان سرســخت امیر قلعه نویی بود که 
به تازگی به عنوان مشــاور به کادرفنی تیم ملی اضافه شده و حتی 
انتشــار تصاویر حضورش در تمرینات، انتقاداتی را هم به همراه 
آورده است. بالاتر از این حاشیه، اما تغییرات جالبی است که در این 
مدت در مواضع خداداد به وجود آمده؛ جایی که او حتی از نمایش 
تیم ملی در برابر بلغارســتان هم به عنوان »بازی فکورانه« تمجید 
می کند، درحالی که مطمئن نیستیم اگر سمت نداشت، باز همین 
چیزها را می گفت. اوج تغییر دیدگاه های خداداد اما جایی اســت 
که او به عنوان منتقد جدی حضور سعید الهویی در کادرفنی، حالا 
صراحتا از این چهره عذرخواهی کــرده و روی توانایی های فنی او 
صحه می گذارد. کاش کی روش هم یک پست به شما می داد، شاید 

نظرتان در مورد او نیز عوض می شد!

خوبشداسدیرابردید
همزمان با تعطیلی مسابقات باشگاهی برای برپایی اردوهای ملی، 
سپاهان هم از فرصت استفاده کرد و دیدار برگشت مسابقه دوستانه 
معروفش با زنیت را در خاک روسیه برگزار کرد. خب البته نتیجه 
این بازی چندان بر وفق مراد طلایی پوشــان نبود و آنها 4بر یک 
شکست خوردند. طبیعتا در مسابقات دوســتانه، نتیجه اهمیت 
چندانی ندارد، مخصوصا که ژوزه مورایس چندین بازیکن خود را 
به دلیل حضور در اردوی تیم های ملی بزرگسالان و امید در اختیار 
نداشــت. با این حال نکته جالب اینجاست که ســپاهانی ها برای 
بازی با زنیت، رضا اسدی را از اردوی تیم ملی پس گرفتند و او را با 
خودشان به روسیه بردند. این بازیکن هم عملکرد مؤثری داشت 
و یک ضربه پنالتی را برای زردپوشان از دست داد! واقعا خوب شد 

اسدی را بردید دوستان!

بهفعالیت»حقیقی«خودتببخش!
حجت کریمی از روزی که استقلال را ترک کرده، به طور متوسط 
هفته ای 4تا مصاحبه داشــته کــه بعضی از آنها هــم رادیویی و 
تلویزیونی بوده اســت. واقعا باید به این مسئولان ایرانی خدا قوت 
گفت؛ کسانی که ممکن اســت میز و منصب به هر زوری شده از 
دست شان در بیاید اما تحت هیچ شــرایطی مصاحبه کردن را از 
قلم نمی اندازند! در هر صورت کریمــی در تازه ترین اظهاراتش به 
قربان زاده، رئیس پیشین ســازمان خصوصی سازی حمله کرده: 
»او بیشــتر از اینکه کار کند، در فضای مجازی حضور داشــت.« 
حالا ما قصد دفاع از قربان زاده را نداریم که انصافا هم کار سختی 
است اما هنوز پست و استوری های پرتعداد خود کریمی در مورد 
مســائل مختلف را از یاد نبرده ایم. شما چه می گویی که از صفحه 

شخصی ات به جای سایت باشگاه استفاده می کردی استاد؟!

سامان
دعاگویسردار

حضور قدوس در ترکیب اصلی، مدیون غیبت آزمون بود

 چهره ویژه مسابقه دوســتانه تیم ملی در برابر بلغارستان، سامان 
قدوس بود. او که گفته می شد شاید حتی به دوران حضورش در تیم 
ایران پایان بدهد، در این اردو دوباره به فهرست افزوده شد و علاوه بر 
آن توانست در ترکیب اصلی قرار بگیرد. قدوس پاس تنها گل بازی 
را هم با زیرکی خود برای محمد محبی فرســتاد تا نقش مهمی در 
ثبت یک پیروزی دیگر در کارنامه امیر قلعه نویی داشــته باشد. به 
این ترتیب احتمالا ســرمربی تیم ملی از این پس نگاه ویژه تری به 
این بازیکن خواهد داشــت و احتمالا قدوس فرصت بیشتری برای 
بازی پیدا می کند. سامان البته در مسیر فیکس شدن، باید دعاگوی 
سردار آزمون هم باشــد؛ بازیکنی که با غیبتش در این اردو، باعث 
 تغییر سیستم تیم ملی شد. تیم ایران در برابر بلغارستان با چینش

1-3-2-4 به میدان رفت. مهــدی طارمی تک مهاجم بود، علیرضا 
جهانبخش و محمد محبی در 2 طرف او را تغذیه می کردند و سامان 
قدوس هم به عنوان هافبک هجومی پشت سر آنها فعالیت می کرد. در 
صورتی که سردار آزمون در تیم ملی حضور داشته باشد، شرایط فرق 
می کند. در آن زمان تیم ملی با زوج او و طارمی به عنوان مهاجم نوک 
به میدان می رود و سیستم تیم به 2-4-4 خطی تغییر می کند که 

قربانی بزرگ این شیوه، به طور معمول سامان قدوس است.

حسممیگویدبیروحسممیگویدبیرو
بهالنصرمیرسدبهالنصرمیرسد

 علی نعمتی می گوید قبل از شروع فصل هم او و هم بیرانوند مصدوم بودند و
قرار بود از هفته دوم بازی کنند ولی کادر پزشکی آنها را به هفته  اول لیگ رساند و 

این بار هم دروازه بان پرسپولیس زودتر از زمان اعلام شده می تواند به بازی برگردد
امیرحسین اعظمی|  در شرایطی که لیگ ایران به دلیل برگزاری بازی های ملی تعطیل 
است، پرســپولیس خودش را آماده حضور در فصل جدید لیگ قهرمانان آسیا و ادامه 
بازی های لیگ برتر می کند. خبر بد برای پرســپولیس اما مصدومیت علیرضا بیرانوند 
است که اخبار رختکن پرسپولیس را تحت تأثیر قرار داده و غیبت او در این بازی مهم 
نمی تواند اتفاق خوشایندی برای پرسپولیس باشــد. با این حال، علی نعمتی مدافع 

پرسپولیس امیدوار است که بیرانوند به این بازی مهم برسد.

   شرایط پرسپولیس در تعطیلات لیگ چطور است؟
ما تمرینات را طبق برنامــه کادر فنی انجام می دهیم، یک بازی دوســتانه هم با 
سپیدرود داشتیم که از لحاظ بدنی برای ما خوب بود و بازی بعدی با ملوان 
هم بیشــتر به تیم کمک خواهد کرد. معمولا تیم ها در تعطیلات 
لیگ بازی دوستانه انجام می دهند تا از شرایط بازی دور نباشند. 

امیدوارم در بهترین فرم ممکن دوباره لیگ را ادامه دهیم.

   فکــر می کنــی این تعطیلــی برای 
پرســپولیس خوب بود یا با ادامه بازی ها بیشتر 

سود می کردید؟
این تعطیلات در فصل گذشته هم وجود داشت و باید 
با آن کنار بیاییم. مهم این اســت که بتوانیم از این 

تعطیلی به بهترین شکل استفاده کنیم.

   در 4بازی 10امتیاز گرفتید، این 
برای شما راضی کننده است؟

می توانســتیم هر 12امتیــاز را بگیریــم ولی جلوی 
ذوب آهن بدشانســی آوردیم و بازی تدافعــی آنها کار ما 
را سخت کرد. البته از دســت دادن این 2امتیاز خانگی را قطعا جبران 

خواهیم کرد.

   در بازی های خانگــی از امتیاز حضور هواداران بهره 
نمی برید ولی تیمی مثل سپاهان که رقیب مستقیم شما برای 

قهرمانی است، از این امتیاز استفاده می کند.
به هرحال برای سپاهان این شرایط ایجاد شده ولی اینکه ما نمی توانیم از 
امتیاز میزبانی به شکل کامل استفاده کنیم، اصلا خوب نیست. پارسال 
3جام آوردیم که حمایت هواداران نقش مهمی در موفقیت های ما داشت 
و تا الان هم به دلیل عدم حضور هواداران در ورزشگاه، هنوز سوپرجام را 
به ما نداده اند. در بازی با النصر که از حضور هواداران محروم هستیم اما 

امیدوارم بعد از این بازی، هواداران را در ورزشگاه آزادی ببینیم.

   در مورد تقابل با النصر و کریس رونالدو صحبت کن. 
از آنها نمی ترسید؟

ترسی نداریم. آنها هم فوتبالیست هستند و ما هم فوتبالیست هستیم، 
قطعــا تفاوت هایی هم وجــود دارد ولی ما چندبرابر همیشــه تلاش 
می کنیم تا یک نتیجه خوب بگیریم. تــلاش و انگیزه، می تواند ما را به 

موفقیت برساند.

   حتما می دانی که علیرضا بیرانوند این بازی را از دست خواهد 
داد و تیم شما با یک بحران بزرگ مواجه شده است.

من هم این خبر را از طریق بچه های تیم و رســانه ها شنیده ام. قبل از شروع فصل، 
من و بیرانوند مصدوم بودیم و قرار بود از هفته دوم بــازی کنیم ولی با تلاش کادر 
پزشکی و قبل از شروع فصل آماده شــدیم. حس من می گوید که بیرانوند در برابر 
النصر بازی خواهد کرد. او در گذشته هم نشان داده که از پس مصدومیت های سخت 

و غیرقابل پیش بینی برمی آید.

   عملکرد خودت در 4بازی گذشته چطور بوده؟
2ماه درگیر مصدومیت بودم و آن آسیب دیدگی اذیتم می کرد. خدا را شکر قبل از شروع فصل 
خوب شدم و تا اینجا هم تمام تلاشم را کردم تا خواسته های کادر فنی را در زمین پیاده کنم.

   فکر می کنی پرسپولیس امسال قهرمان لیگ شود؟
هدف ما چیزی جز قهرمانی نیست و برای رسیدن به این هدف می جنگیم. لیگ امسال 
سخت تر از سال گذشته است و همه تیم ها هم چندبرابر همیشه مقابل پرسپولیس انگیزه 

دارند. با این حال، تلاش می کنیم تا دوباره با قهرمانی، هواداران را خوشحال کنیم.

شایعه یا ضایعه؟
چرا بخشی از افکارعمومی از برگزاری دربی تهران در 
قطر استقبال کرد؟ فراگیری فوری و استقبال نسبی از 

این زمزمه، پیام های زیادی دارد

تیم ملی ایران در دومین دیدار دوســتانه خود در پنجره 
شــهریور فیفا باید به مصاف آنگولا برود؛ تیمی که در پی 
انصراف »دماغه سبز« از حضور در ایران، جانشین این تیم 
شد و قرار است سه شنبه رودرروی شاگردان امیر قلعه نویی 
قرار بگیرد. طبیعتــا کیفیت آنگولا آنقدر بالا نیســت که 
هواداران فوتبال را راضی کند؛ تیمی که در رنکینگ فیفا 
روی پله 116قرار گرفته و حتی از همان جزایر کیپورد یا 
دماغه سبز هم 50پله پایین تر ایســتاده است! با این حال 
آنچه بار دیگر موج انتقادها از این مســابقه را برانگیخت، 
افشــای هزینه مربوط به انجام آن بود. مهدی محمدنبی، 
مدیر تیم ملــی فوتبال ایران در مصاحبــه ای اعلام کرده 
هزینه آمد و رفت و اسکان آنگولا در ایران که به کلی بر عهده 
فدراسیون فوتبال است، تقریبا 10میلیارد تومان تخمین 
زده می شود. پس از آن بود که خیلی ها از خودشان پرسیدند 

آیا مصاف با چنین رقیبی ارزش این هزینه را دارد؟
در جریان هزینه بــالای رقابت با تیم هــای باکیفیت تر 
هســتیم اما در عین حال برخی می گوینــد نبرد با یکی 
از تیم های بالانشــین لیگ برتر می توانست از نظر ارزش 
کیفی هم سطح تقابل با آنگولا باشــد یا حتی در جایگاه 
بالاتری قرار بگیــرد! اگرچه تصویر ایرانیــان از آنگولا به 

تیمی مربوط می شــود که در بازی پایانی مرحله گروهی 
جام جهانــی2006 در برابر ایران به تســاوی یک-یک 
رضایت داد و به هر حال توانســته بود به بالاترین سطح 
مسابقات ملی برسد اما این آنگولا حکایت کاملا متفاوتی 
دارد. رقیب فعلی تیــم ملی در آخرین بــازی خود روز 
16شهریور مقابل ماداگاسکار به تساوی بدون گل رسیده 
و پیش از آن نیز با یک گل به موریس باخته است. آنگولا 
پیش از آن یک پیروزی 4بر2 در برابر لسوتو تجربه کرده 
و قبل از آن هم به سختی با نتیجه 2بریک مقابل جمهوری 
مرکزی آفریقا به پیروزی دســت یافته اســت. تساوی 
یک-یک مقابل موزامبیک هم دیگر نتیجه آنگولا در این 

تابستان بوده است.
دیگــر نکته قابل توجه شــاید این باشــد کــه آنگولا با 
تیمی نســبتا جوان به ایران ســفر می کنــد؛ تیمی که 
ترانسفرمارکت میانگین ســنی آن را 25.75 اعلام کرده 
و این یعنی آنها بیشتر از 4سال جوان تر از تیم ملی ایران 
هستند. این در حالی است که تیم ملی بلغارستان هم با 
ترکیب اولیه ای به مصاف تیم قلعه نویی آمد که میانگین 
ســنی آن 23.9 بود؛ یعنی بیش از 6سال جوان تر از ارنج 

اصلی تیم ایران!

10میلیاردبرایکی؟
در مورد آنگولا، تیم 116دنیا که هزینه حضورش در ایران خبرساز شده است

نمیدانم
پرسپولیسدر
لیگقهرماناناز
گروهشصعود
میکندیانهولی
ماپرسپولیس
هستیمودر
اینچندسال
همکهدرلیگ
قهرمانانحضور
داشتیم،نشان
دادیمتیمی

منسجموقابل
احترامهستیم.
مادنبالکسب
بهتریننتایج

هستیم.

خیلیهامعتقدند
باسرمایهگذاری
تیمهایعربی
وشرقآسیا،
تیمهایایرانی
شانسیبرای
قهرمانیندارند
ولیهمهچیز
فقطنمیتواند
بهجذبچند
بازیکنستاره
خلاصهشود.
تیمهای

ایرانیهمقبلا
شایستگی
خودشانرا

نشاندادهاندو
امیدوارمازاعتبار
فوتبالایران

دفاعکنیم.البته
حضورستارههای
فوتبالدرلیگ
عربستانقطعا
بهپیشرفت
ودیدهشدن

فوتبالاینکشور
کمکمیکند
وامیدوارمدر
فوتبالایران
همشاهد

حضوربازیکنان
باکیفیتخارجی

باشیم.


